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V  loňském  roce  jsme  započali  projekt 
„Vznik  komunitního  centra  v  Obecním 
domě  Všemina“,  jehož  cílem  je  veřejné 
víceúčelové  zařízení,  ve  kterém  bude 
umožněno  setkávání  členů  komunity 
za  účelem  realizace  sociálních,  vzdělá-
vacích,  kulturních  a  rekreačních  aktivit  
s cílem zlepšit sociální situaci těchto jed-
notlivců a komunity jako celku. 

Pro vznik komunitních center se nabízela 
dotace z IROP spravovanou Místní akční 
skupinou Vizovicko a Slušovicko, kde byla 
alokována částka 2 129 805,- Kč jakožto 
95%  z  celkové  ceny  projektu  a  zbývají-
cích 5% by doplácel žadatel. Projekt měl 
být tedy v minimální hodnotě 2 241 900,-
Kč.  V  našem  případě  se  celková  suma 
projektu  vyšplhala  na  2  821  046,73,- 
Kč  a  pro  dotaci  jsme  využili  zakoupe-
nou  budovu  bývalé  Pizzerie  U  Kovárny  

(2 100 000,- Kč) jejíž kupní cenu jsme roz-
dělili  na  částku  za  samostatnou  budovu  
a pozemky. Do projektu jsme zahrnuli jen 
hodnotu budovy v částce 1 702 053,- Kč 
a zbývající sumu jsme použili pro staveb-
ní  úpravy původních  toalet  pro personál, 
skladovacích  prostor,  zadního  vchodu  
do budovy a přístupového chodníku. Z to-
alet pro personál vzniklo WC pro invalidy 
s přípravou pro přebalovací pult, zřídily se 
dveře z chodby do salonku a také samot-
né vchodové dveře ze dvora s panikovým 
kováním pro snadnější únik z budovy. 

Mimo projekt jsme ještě opravili místnost, 
která by měla sloužit jako sklad například 
pro pivní sety, párty stany apd. Dále došlo 
k vybudování přístupového chodníku přes 
kamenný dvůr se vstupní brankou. Samot-

Pan Alois Polášek převzal v Centru hasič-
ského hnutí v Přibyslavi od Sdružení hasi-
čů Čech, Moravy a Slezska titul Zasloužilý 
hasič. Výběrové vyznamenání se uděluje 
jen  členům –  hasičům,  kteří  svoji  celoži-
votní prací přispěli k rozvoji dobrovolného 
hasičstva.  Uděluje  se  zpravidla  po  pěti 
letech po udělení medaile Za mimořádné 
zásluhy při dodržení délky 35 let členství  
a  dovršení  60  let  věku.  Titul  uděluje  vý-
konný výbor SH ČMS. 

Gratulujeme!
Vlastimil Kolařík, místostarosta

Vznik komunitního centra v Obecním domě Všemina

Výběrové vyznamenání  
za celoživotní práci

(dokončení na straně 2)
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ný dvůr ještě čeká na finální myšlenku, jak 
s  ním  naložit.  Moje  představa  spočívala 
v  odstranění  torza  kovárny,  zachování 
dobových kamenných zídek a vybudova-
ní krytého terasového posezení. U stodol 
by se opravila střešní krytina a rovněž by 
mohly sloužit k posezení při různých osla-
vách,  svatbách,  nebo  kulturních  akcích 
apd. 

V  centru  dvora  bych  si  uměl  představit 
černou  kuchyň  barového  stylu  s  grilem 
nebo krbem. Byly ale  i  jiné nápady,  jako 
například zachovat kovárnu a umožnit zde 
nějakému kováři  činnost a  využít  prostor  
i například pro ukázky řemesel. To všech-
no je už ovšem předmětem jiného, budou-
cího projektu, pro který můžete dát námět 
i vy. 

Roman Matušů  
starosta

(dokončení ze strany 1)

Svoz odpadů 2022
Plasty:  27. 6., 25. 7., 22. 8.,  

19. 9., 17. 10., 14. 11., 12. 12.

Komunální odpad:  
každý sudý týden v pátek

Tradiční akce Ukliďme (si) Všeminu, která je součástí projektu Ukliďme Česko, se zú-
častnilo 25 dobrovolníků a dobrovolnic. S nepřehlédnutelnými pytli nasbíraného nepo-
řádku byli k vidění od Hranic až k památníku sv. Huberta, v okolí přehrady, Všeminky, 
chat, U tří lipek či nešťastných kurtů. Velké díky patří všem, kteří přiložili ruku k dílu, dále 
SDH Všemina i TJ Sokol Všemina!

Vlastimil Kolařík, místostarosta

Všemina je opět čistější!

Je-li nepořádek na stole odrazem nepořádku v mysli, pak obavy o duševní zdraví maji-
tele pytlů s odpadem pohozených v lese u přehrady jsou zcela opodstatněné.

Černá skládka u přehrady byla odstraněna, poznatky z místa zajištěny a hříšníkovi byla 
oznámena skutková podstata jeho přestupku. 

Podle  §  117  odst.  1  písm.  f)  zákona  
č.  541/2020  Sb.,  o  odpadech,  ve  zně-
ní  pozdějších  předpisů  se  fyzická  osoba 
dopustí přestupku tím, že nepředá odpad 
v  souladu  s  hierarchií  odpadového  hos-
podářství  způsobem  stanoveným  v  §  13 
odst.  1  písm.  e).  Za  tento  přestupek  lze 
uložit v souladu s § 117 odst. 3 písm. c) 
pokutu až do výše 100 000 Kč!

Vlastimil Kolařík
místostarosta

Za černé skládky hrozí citelné sankce
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Z jednání zastupitelstva Obce Všemina

21. 3. 2022
● ZO schválilo návrh smlouvy se společ-
ností Eurovalley s.r.o.
●  ZO  schválilo  geometrický  plán  číslo 
1447-707246/2021  –  rozdělení  pozemku 
a změnu hranic pozemku u točny.
● ZO schválilo vyvěšení záměru rozdělení 
pozemku a změnu hranic pozemku u točny.
● ZO schválilo návrh smlouvy o dílo „Opra-
va místní komunikace 5c v obci Všemina“ 
a pověřuje starostu podpisem smlouvy.
● ZO schválilo ustanovení komise pro vý-
běrové řízení na akci  „Oprava místní ko-
munikace 5c v obci Všemina“.
● ZO schválilo návrh smlouvy na opravu 
místní komunikace „Všemina – místní ko-
munikace 22c“.
● ZO schválilo ustanovení komise pro vý-
běrové  řízení  na  akci  „Všemina  – místní 
komunikace 22c“.
●  ZO  schválilo  výzvu  a  zadávací  doku-
mentaci  včetně příloh  k  veřejné  zakázce 
malého  rozsahu  na  stavební  práce  „Vý-
stavba  víceúčelového  hřiště  při  ZŠ  Vše-
mina“ a vyhlášení veřejné zakázky malé-
ho  rozsahu na stavební práce  „Výstavba 
víceúčelového  hřiště  při  ZŠ  Všemina“  
a oslovení firem k podání nabídky.
● ZO schválilo členy komise pro otevírání 
obálek a hodnocení nabídek v  rámci  ve-
řejné zakázky malého rozsahu na staveb-
ní práce „ Výstavba víceúčelového hřiště 
při ZŠ Všemina“.
● ZO schválilo vybudování dětského hřiš-
tě na horním konci obce – naproti požární 
zbrojnice i za podmínek, kdy nezíská obec 
dotaci  na  hřiště  a  vybuduje  na  pozemku 
jeden hrací prvek.
● ZO schválilo členy komise pro výběrové 
řízení na akci „Výstava dětského hřiště“.
●  ZO  schválilo  vybudování  vodovodního 
řádu ke Třem lipkám ještě před vybudová-
ním parkoviště u hřbitova.
● ZO schválilo členy komise na akci „Vo-
dovodní řád ke Třem lipkám“.
● ZO schválilo členy komise na akci „ Re-
konstrukce základní školy“.
●  ZO  schválilo  členy  komise  na  dotace 
z  MAS  Vizovicko  a  Slušovicko  na  párty 
stany a pivní sety.
●  ZO  schválilo  žádost  Římskokatolic-
ké  farnosti  Všemina  ve  výši  49  000,-Kč  
na údržbu kostela,  fary a hospodářských 
budov  farnosti, modernizace elektrického 
vyzvánění a dovybavení kostela.
●  ZO  schválilo  žádost  SDH  Všemina  
ve výši 49 000,- Kč na zakoupení hasič-
ského  nářadí,  vybavení,  spotřební mate-
riál  určený  pro  servis  techniky,  sportovní  

a  funkční  oblečení,  zajištění  kulturních 
akci,  pořízení  různých  stavebních  mate-
riálů  pro  další  budování  zázemí  cvičiště, 
pořízení  náhradních  dílů  a  spotřebního 
materiálu pro provoz hasičské techniky.
●  ZO  schválilo  žádost  TJ  Sokol  Všemi-
na ve výši 49 000,- Kč na opravy budovy  
a  údržbu  hřiště,  odměny  pro  účastníky 
sportovních  a  kulturních  akcí,  reklamní 
předměty,  pronájmy  hřišť  a  tělocvičen, 
sportovní  vybavení,  kulturní  vybavení, 
přestupy hráčů a věci spojené s činností 
spolku.
●  ZO  schválilo  žádost  o  finanční  pří-
spěvek  pro  včelaře  ve  výši  10  000,-  Kč  
na doplnění včelstev po podzimním úhy-
nu,  zlepšení  zdravotního  stavu  včelstev, 
zkvalitnění chovu včelstev.
● ZO zamítlo žádost o finanční dar asoci-
ace rodičů a přátel zdravotně postižených 
dětí v ČR z.s. Klub Radost Prostějov.
●  ZO  schválilo  finanční  dar  2  000,-  Kč  
pro Zdravotního klauna, o.p.s.
● ZO zamítlo žádost o finanční dar Linky 
bezpečí, z.s.
● ZO schválilo žádost o povolení průjez-
du rychlostní zkoušky na XXVII. Ročníku 
Rallysprint Kopná dne 30.4.2022, uzávěr-
ka komunikace od 10,00 do 16,00 hodin  
od  Trnavy  rozcestí    horní  část  obce  Tr-
nava – přes Kolibu – k tenisovým kurtům  
ve Všemině.
● ZO schválilo rekapitulaci stavby – nové 
napojení  na  silnici  III/4915  v  k.ú. Všemi-
na – sjezd ke Kanadě – celková cena díla 
415 422,49 Kč včetně DPH a rekapitulace 
stavby – nové napojení na silnici III/4915 
v k.ú. Všemina – sjezd k obecnímu vrtu – 
celková  cena díla 205 656,22 Kč  včetně 
DPH.
●  ZO  schválilo  provedení  kamerového 
monitoringu kanalizace firmou VaK Vsetín.
● ZO schválilo opravu a seřízení motoro-
vé stříkačky za cenu 124 509,- Kč s DPH.
● ZO schválilo povolení k užívání komu-
nikace Všemina-Koliba-Trnava za účelem 
testování závodních vozů v roce 2022.
● ZO schválilo rozpočtové opaření č. 2.
● ZO schválilo zbourání nemovitosti č. 25 
v majetku obce Všemina.
●  ZO  schválilo  úhradu  makadamu  
na  opravu  komunikace,  jejíž  poškození 
způsobila Obec Všemina při těžbě z obec-
ního lesa.
● ZO schválilo žádost SDH o finanční dar 
3 000,- Kč na organizaci a zajištění maso-
pustního fašanku.
●  ZO  schválilo  vybudování    altánku  se 
zvonicí U třech lipek.

11. 4. 2022
●  ZO  schválilo  doporučení  výběrové  ko-
misi firmu PORR a.s. s cenovou nabídkou 
1.857.981,21  Kč  na  akci  „Oprava místní 
komunikace 5c v obci Všemina“.
●  ZO  schválilo  doporučení  výběrové  ko-
mise  firmu  SWIETELSKY  stavební  s.r.o. 
s  cenovou  nabídkou  3.894.752,51  Kč 
včetně DPH na  akci  „Místní  komunikace 
pře RD č.p. 41“.
● ZO schválilo žádost Mysliveckého spol-
ku  Všemina  z  dotačního  programu  obce 
Všemina  ve  výši  49  000,-  Kč  na  údržbu 
myslivecké chaty, opravy a údržbu areálu.
●  ZO  schválilo  finanční  příspěvek  
pro ČČK Všemina ve výši 49 000,- Kč.
●  ZO  schválilo  finanční  příspěvek  
pro KRPŠ ve výši 49 000,- Kč.
●  ZO  schválilo  finanční  příspěvek  pro 
Dotek  o.p.s  Vizovice  ve  výši  5  000,-  Kč  
na  zajištění  sociálních  služeb  na  území 
ORP Vizovice.
● ZO schválilo závěrečný účet DSO-Mik-
roregionu Slušovicko za rok 2021.
●  ZO  schválilo  osvobození  od  poplatků  
za  svoz odpadů z nemovitostí,  které ne-
jsou  k  bydlení  –  vodojem  č.p.  331,  teni-
sové kurty č.p. 307 a všechny dobrovolné 
složky obce Všemina.
●  ZO  schválilo  platební  výměr  místního 
poplatku za svoz odpadů za rok 2022 na-
výšit na dvojnásobek po první upomínce.
● ZO schválilo vyvolat jednání s majitelem 
nemovitosti č.p. 307 o odstranění odpadu, 
zajištění budovy a následně  jednat o od-
kupu nemovitosti obcí Všemina.
●  ZO  schválilo  nákup  žlutých  popelnic 
na plastový odpad a pronájem občanům 
za  stejných podmínek  jako byl  pronájem 
žlutých  popelnic  pořízených  z  dotačního 
titulu.
● ZO schválilo nákup materiálu na rekon-
strukci  nástavby  pro  vozidlo  Tatra  148 
CAS32.
● ZO schválilo rozpočtové opatření č. 3.
● ZO schválilo změnu webových stránek 
s digitální úřední deskou a zakoupení od 
firmy Galileo základní verzi + aplikace bez 
udržovacích  poplatků  +  kalendář  +  soci-
ální  sítě  a  zřízení  podúčtů  na  stránkách 
obce.

9. 5. 2022
● ZO schválilo smlouvu o dílo s dodava-
telem  veřejné  zakázky  malého  rozsahu  
na akci  „Dětské hřiště  v  obci Všemina – 
horní  obchod“  panem  Alešem  Brückne-
rem  a  pověřuje  starostu  obce  podpisem 
smlouvy, dětské hřiště se bude realizovat 
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v plném rozsahu dle projektové dokumen-
tace  bez  ohledu  na  získání,  či  zamítnutí 
dotace  z  MMR.  Předpokládaná  hodnota 
zakázky činní 1 222 584,- Kč s DPH.
● ZO schválilo smlouvu o dílo s účastní-
kem veřejné zakázky malého rozsahu na 
stavební  práce  „Výstavba  víceúčelového 
hřiště  při  ZŠ  Všemina“  s  dodavatelem 
DISKET  s.r.o.  za  částku  5  071  354,82,- 
Kč s DPH a pověřuje starostu k podpisu 
smlouvy. Hřiště se bude budovat za pod-
mínek získání dotace z prostředků MMR.
● ZO schválilo Dodatek č. 1 ke smlouvě 
„Revitalizace sportovního areálu TJ Sokol 
Všemina“.
●  ZO  schválilo  smlouvu  na  vybudování 
sjezdu  od  novostavby  rodinného  domu  
a napojení na místní komunikaci dle pro-
jektové dokumentace.
● ZO schválilo prodloužení smlouvy s fir-
mou Marius  Pedersen  a.s.  na  vývoz  tří-
děného odpadu z obce Všemina v takové 
režimu, který byl zkušební od 1. 1. 2022 
do 28. 2. 2022.
●  ZO  zamítlo  žádost  o  finanční  podporu 
na rok 2022 Diakonii ČCE Vsetín.

● ZO schválilo volbu přísedících k Okres-
nímu soudu v Zlíně.
● ZO schválilo práce na objednávku – po-
ložení dlažby v obecním domě.
●  ZO  schválilo  zpřesnění  koncepce  od-
kanalizování  obce  v  souladu  s  vydaným 
stavebním povolením ČOV a dále změnu 
lokality  pro  umístění  čistírny  odpadních 
vod blíže k obci Všemina.
●  ZO  schvaluje  nákup  pohárů  a medailí 
obcí Všemina a předání pohárů a medailí 
jako dar SDH k ocenění vítězů okrskové 
soutěže požárního sportu.

● ZO schválilo úhradu materiálu na stře-
chu sezónního WC v areálu Mysliveckého 
spolku a opravu  tanečního  kola  v areálu 
Mysliveckého spolku.
●  ZO  schválilo  projekt  stavby  rodinného 
domu  a  dává  souhlas  s  projektovou  do-
kumentací  a  se  zahájením  stavebního 
řízení.
● ZO schválilo rozpočtové opatření č. 4.

Více informací najdete na:

               www.obecvsemina.eu

Narození: 

Janošíková Ella
Čalová Karolína

Mikšíková Anastázie
Kominiková Natália
Januška Vlastimil

Blahopřejeme rodičům!

Jana Sedláčková, matrikářka

Úmrtí:

Tomšů Jan
Štěpánová Vilemína
Štěpánová Amálie
Mahdal Stanislav

Čest jejich památce!

Matrika - 2. čtvrtletí

Dne 7.6.2022  jsme předali staveniště na komunikaci 22c společnosti SWIETELSKY 
stavební s.r.o., odštěpný závod Dopravní stavby MORAVA, která se jako jediná přihlá-
sila do výběrového řízení s nabídkovou cenou 3 894 752,51 Kč včetně DPH. Projekt 
řeší v první etapě statické zabezpečení komunikace proti sesuvu formou mikrozápor 
a v druhé etapě celoplošné asfaltovaní až po křižovatku k „Medoksu“. Mimo projekt 
se pokusíme v  rámci výškových možností srovnat nájezd na mostní propustek. Re-
alizace stavby způsobí občanům v této lokalitě  jisté komplikace s dopravou, hlukem   
a dalším omezení související se zhotovením díla a prosíme je o trpělivost a pochopení.

I pro tento investiční záměr jsme zpracovali žádost o dotaci, ale vzhledem k obrovské-
mu přetlaku žádostí převyšujících údajně o 6 miliard Kč původní alokaci s úspěchem 
moc nepočítáme. Nicméně oprava se provést musí, protože občané v této ulici  jsou 
jako rukojmí omezené dopravní obslužnosti.

Roman Matušů, starosta

Místní komunikace před RD č. p. 41

V loňském roce jsme podali žádost o do-
taci na pořízení 25ks pivních setů a dvou 
mobilních  nůžkových  pártystanů  z  pro-
gramu rozvoje venkova vyhlášeným naší 
Místní akční skupinou Vizovicko a Slušo-
vicko  (MASVAS).  Žádost  byla  úspěšná. 
Celkovou  radost  z  tohoto  projektu  bohu-
žel pokazily narůstající ceny, kdy původní 
pořizovací  cena  měla  být  do  100tis.  Kč  
a  přislíbená  výše  dotace  je  80%,  tedy 
téměř  80tis.  Kč.  Reálně  se  ovšem  cena 

Mobilní vybavení pro kulturní činnosti spolků působících v obci Všemina
vyšplhala  až  na  137  153,-  Kč,  ale  výše 
přiznané  částky  se  už  nezmění  a  měli 
bychom  tedy obdržet  sumu 79 956,- Kč. 
Chtěl bych tímto poděkovat všem pracov-
níkům MASVAS za pomoc při realizaci to-
hoto záměru. Vybavení se bude jistě hodit 
na mnoha kulturních akcích.

Roman Matušů  
starosta

http://www.obecvsemina.eu/
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Podařilo se nám získat dotaci z MMR na opravu komunikací po kůrovcové kala-
mitě, ze které opravíme povrch přístupové cesty k fotbalovému hřišti. Vítěznou 
firmou se stala společnost PORR a.s. s nabídkovou cenou 1 857 981,21 Kč včet-
ně DPH. Dotace z Ministerstva pro místní  rozvoj činní 60%. Dalších 20% jsme 
měli obdržet ze Zlínského kraje, ale nestalo se tak. Kraj z důvodu enormního zvý-
šení provozních nákladů  rozhodl o nepodpoření oprav komunikací. Smutné  je,   
že peníze na změnu loga (o kterém jsem si dlouho myslel, že je to tisková chyba) 
a celé vizáže kraje peníze měl. Tímto u mne nové vedení kraje ztratilo důvěru   
a to nejen ve své schopnosti hospodařit s penězi v postcovidové době zasaže-
nou ještě navíc válečným konfliktem na Ukrajině. Od jeho nástupu do naší obce 
nepřispěl  kraj  ani  korunu.Samotná oprava by měla proběhnout  během měsíce 
června, ale společnost si zatím staveniště nepřevzala, takže přesný datum není 
znám. 

Budeme  se  snažit,  aby  dopravní  omezení  na  komunikaci  bylo  co  nejmenší, 
ale i tak to způsobí mnoho komplikací. 

Roman Matušů, starosta

Obecní  zastupitelstvo  rozhodlo  o  náku-
pu žlutých popelnic na plasty z vlastního 
rozpočtu  pro  uspokojení  posledních  žá-
dostí  o  pronájem. V  průběhu  června  se 
připraví nájemní smlouvy a zahájí se je-
jich výdej. Popelnice jsou určeny jen pro 
občany  s  trvalým  pobytem  v  obci  Vše-
mina a jsou určeny výhradně pro třídění 
plastového odpadu. Během výdeje  zmí-
něných popelnic proběhne rovnou výmě-
na  nahlášených  poškozených  popelnic 
z prvního kola. 

O  průběhu  výdeje  budou  občané  infor-
mování obecním rozhlasem.

Roman Matušů,  
starosta

Již  brzy  začne  výstavba  dětského  hřiště 
na  pozemku  naproti  zbrojnice.  Projekt 
jsme podali už po třetí na dotace z MMR, 
tentokráte  aktualizovaný  cenově  i  co  se 
hracích  prvků  týče.  Už  ale  nebudeme 

Dětské hřiště v obci Všemina - horní obchod
čekat na výsledky a stavbu 
hřiště  zrealizujeme.  Výher-
ní  společností  výběrového 
řízení je pan Aleš Brückner, 
jehož firma už nám realizo-
vala  dětské  hřiště  v  areá-
lu  TJ  Sokol.  Vysoutěžená 
cena  činí  1  222  584,-  Kč 
včetně DPH a smlouva je již 
podepsaná. Vzhledem k na-
růstající  cyklistické  elektro-
mobilitě  ještě  zvažujeme, 

že  klasický  stojan  na  kola  vyměníme  za 
multifunkční  solární  dobíjecí  stanici.  Tak 
uvidíme, jak se to podaří a co ZO podpoří.

Roman Matušů, starosta

Oprava místní komunikace 5c v obci Všemina

Společnost  EKO-KOM  poskytla  naší 
obci  pytle  na  svoz  kovového  odpa-
du  z  domácností,  jako  jsou  plechovky  
od  konzerv,  piva  apd.  Pytle  si  můžete 
vyzvednou na Obecním úřadě Všemina 
v pracovní dny dle platné otvírací doby 
v počtu maximálně 3ks na domácnost. 

Termín  svozu  pytlů  bude  dopředu  vy-
hlášen  obecním  rozhlasem  a  pravdě-
podobně  připadne  na  nějaký  volný  pá-
tek  mezi  svozy  komunálního  odpadu. 
Svoz budou provádět zaměstnanci obce  
a  jeho  četnost  bude  záviset  od  toho, 
jaký bude o službu zájem. 

Vytříděný  kovový  odpad  (stejně  jako 
nápojové kartony od džusů, mlék apd.) 
je  dotován  velmi  zajímavou  finanč-
ní  částkou,  která  může  značně  snížit 
náklady  na  likvidaci  odpadu  v  obci, 
což  bude  mít  přímý  vliv  na  výši  roční-
ho  poplatku,  který  by  se měl  v  příštím 
roce  stanovit  dle  skutečných  nákladů  
za  uplynulý  rok  stejně,  jak  je  tomu  
při  stanovení  výše vodného nebo stoč-
ného. Jen pro představu, pokud bychom 
tento  výpočet  výše  poplatku  stanovi-
ly  novým  pravidlem  už  letos,  výše  po-
platku na občana by dosahovala  téměř 
maximální  možné  hodnotě  stanovené 

Svoz kovového odpadu (plechovek) formou „door to door“

státem, což je cca 1200,- Kč na občana. 
Proto je nutné snížit produkci směsného 
odpadu  a  zvýšit  množství  vytříděného 
odpadu.  V  souvislosti  s  tím  proběhne 
v obci audit vyvážených popelnic těsně 
před jejich svozem. 

Audit  probíhá  tak,  že  se  obsah  popel-
nice vysype na plachtu a vyhodnotí se, 
zda  domácnost  třídí,  či  nikoli  a  prová-
dí  ho  pracovníci  autorizované  obalové 
společnosti.

Roman Matušů 
starosta

Poslední kolo výdeje 
žlutých popelnic
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Základní škola
Školní  rok  uběhl  jako  voda  a  už  se  všichni  těší  na  vytoužené 
prázdniny, kdy pojedou s rodiči na dovolenou, na tábor s kama-
rády, budou jezdit s rodiči na výlety, ale hlavně nemusí plnit školní 
povinnosti a ráno vstávat do školy. Než se rozejdeme na prázd-
niny pojďme si připomenout, co všechno jsme ve škole zvládli.

V tomto školním roce jsme pracovali podle upraveného školního 
vzdělávacího programu „Od hraní k vědění“. V upraveném RVP 
ZV je nový cíl základního vzdělávání, tj. pomáhat žákům orien-
tovat se v digitálním prostředí a vést je k bezpečnému, sebejis-
tému, kritickému a tvořivému využívání digitálních technologií při 
práci,  při  učení,  ve  volné  čase  i  při  zapojování  do  společnosti 
a občanského života. Tento cíl  je zapracován  i do upraveného 
našeho školního vzdělávacího programu v digitální kompetenci 
a zkušebně jsme již pracovali ve 4. ročníku v tomto školním roce. 

Březen
V měsíci březnu jsme se celá škola účastnila besedy zaměřené 
na prevenci – Dopravní výchova ve škole. Žáci 2. až 5. ročníku 
absolvovali matematickou soutěž Klokan. 

Duben
V dubnu probíhal zápis do základní školy, zápisu se zúčastnilo 
11 dětí, z  toho bylo přijato k základnímu vzdělávání 7 dětí a 4 
děti mají odklad školní docházky o jeden rok. Žáci se zúčastnili 
mimoškolních projektů Zámecká etiketa – Zámek Lešná a Cesta 
k oceánu – ZOO Lešná,  oba projekty byly  financovány  z EFS 
Šablony III.  Organizovali jsme taky školní projekty, a to Rej ča-
rodějnic  a Velikonoce,  v  rámci  projektu Velikonoce  jsme  spolu 
s  rodiči  tvořili velikonoční výzdobu. Žáci 4. a 5.  ročníku se zú-
častnili přírodovědné soutěže Jaloveček – na zámku ve Vsetíně, 

kde obsadili 5., 11. a 13. místo. V  tomto měsíci probíhala  taky 
recitační a pěvecká soutěž – školní kolo a oblastní kolo v Neu-
buzi, kde naši žáci získali 1.,2. a 3. místa. Soutěžili  jsme nejen 
ve vědomostních a uměleckých soutěžích, ale také ve sportovní 
soutěži – Mc Donald’s cup, kde malí fotbalisté v okresním kole 
v Brumově Bylnici získali 4. místo. V tomto měsíci jsme taky or-
ganizovali besedy pro rodiče, které jsou financovány taky z ESF 
Šablony III.

Změny v hospodaření s komunálním odpadem šetří peníze nám všem

Nový  systém  hospodaření  s  komunálním 
odpadem nám v meziročním srovnání prv-
ního čtvrtletí snížil náklady o 100 tisíc korun.

Od  ledna  2021  platí  nový  zákon  o  odpa-
dech, který bude až do roku 2030 postup-
ně  prodražovat  skládkování  komunálních 
odpadů, a  to  tak, aby bylo skládkování  co 
nejméně výhodnou cestou,  jak s odpadem 
nakládat.  Tento  zákon  představuje  vý-
znamnou  změnu,  která  měla  dopad  také 
do zákona o místních poplatcích, kde byla 
zcela změněna úprava týkající se poplatku  

za  komunální  odpad.  Všechny  obce  (tedy 
nejen Všemina) proto musely vydat obecně 
závazné  vyhlášky  s  pravidly  odpovídající-
mi nové právní úpravě a stanovit poplatek  
za komunální odpad. 

V  praxi  to  znamená,  že  každý  občan  ČR 
má  povinnost  registrace  ke  komunálnímu 
odpadu  v  místě  svého  trvalého  bydliště. 
Občan,  který  v  obci  Všemina  trvalý  pobyt 
nemá,  platí  pouze  poplatek  za  komunální 
odpad objektu, který vlastní a který je určen 
výhradně  k  rekreaci,  resp.  který  neslouží  

k trvalému pobytu či 
k podnikání.

Pokud  objekt  slouží 
k  podnikání  (napří-
klad  pronájem  k  re-
kreaci), je povinností 
jeho  majitele  vést 
vlastní  odpadové 
hospodářství  a  mít 
uzavřenou  smlouvu 
se svozovou firmou. 

Odpad  vznikající  podnikatelskou  činností 
obce nezajišťují a ani zajišťovat nemohou. 

Dle počtu trvale žijících obyvatel má každá 
obec  nastavené  množstevní  limity  odpadu  
a cenové koeficienty. Pokud tyto limity vyčer-
pá odpad firem či obyvatel, kteří zde trvalé 
bydliště nemají, zvýší se náklady pro obec, 
která  dlouhodobě  hospodaření  s  komunál-
ním odpadem výrazně dotuje ze svého roz-
počtu.
 
Z tohoto důvodu a na četné žádosti obyva-
tel, kteří oprávněně poukazovali na neustálý 
nepořádek v okolí kontejnerů, byly veškeré 
nádoby  na  odpad  v  prostoru  „U  Šemíka“, 
„U  lyžařského vleku“ a parkoviště u hotelu 
odstraněny.  Pro  majitele  nemovitostí  bez 
trvalého pobytu ve Všemině jsou pro směs-
ný  odpad nově určeny  nádoby  u  prodejny  
Enapo (viz. fotografie vlevo). 

Vlastimil Kolařík 
a Mgr. Bc. Marta Korytarová, 

místostarostové
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Mateřská škola

Konec roku se nám rychle přiblížil a všichni se těšíme na prázd-
niny. Než se, ale  rozejdeme, krátce se poohlédneme na akce, 
kterých jsme se v posledních třech měsících zúčastnili.

Před Velikonocemi jsme společně se základní školou uspořádali 
velikonoční dílny, kde si děti společně s rodiči mohli vyrobit před-
měty k výzdobě svých domovů. Tato setkání jsou velmi oblíbená, 
jak mezi rodiči, ta učiteli i dětmi. Všichni si odnáší krásné výrob-
ky. V průběhu celého školního roku jsme s dětmi spolupracovali 
na projektech, které jsou financovány z ESF Šablony III, mezi po-
slední projekty patřily projekty: Bodlinky – co víš o ježkovi, Veli-
konoce, Jaro v zahradě, Vůně medu, Pohádka z popelnice, Asie. 
V  rámci Šablony  III  bylo  organizováno  setkání  s  rodiči  –  „Řeč  
a komunikace dětí předškolního věku a jak podpořit jejich rozvoj“ 
a „Hrajeme si, objevujeme a bádáme venku“.

V dubnu jsme organizovali projekt „Den Země“ – úklid okolí ško-
ly. Ve školce jsme taky měli Čarodějnický den, do školky přišlo 
spousta čarodějnic a čarodějů,  také paní učitelky se proměnily 
v čarodějnice a po celý den čarovaly. V květnu jsme se vypravili 
na  školní  výlet  do  ZOO  Lešná,  který  se  nám  opravdu  vydařil, 
počasí nám přálo a zase  jsme získali mnoho nových poznatků 
ze života zvířátek. Neopomněli jsme ani na naše maminky, kte-
ré mají vždy druhou neděli v květnu svátek a připravili  jsme si  
pro ně besídku s ochutnávkou pomazánek. Musíme se pochválit, 
protože  letos se nám besídka opravdu povedla. V tomto měsí-
ci jsme navštívili také knihovnu ve Slušovicích a filmový festival  
ve Zlíně, kde jsme měli možnost zhlédnout filmy Štětináč a jiné 
animáčky. Ani letos jsme nevynechali pohádkovou cestu za po-
kladem, která končila opékáním špekáčků.

V letošním roce se rozloučíme se 7 předškoláky. Paní učitelky si 
pro ně připravily výlet do Vizovic s prohlídkou zámku ve Vizovi-
cích. 30.června se s našimi předškoláky rozloučíme a přejeme 
jim hodně úspěchů v základní škole.

Učitelky MŠ

Květen
V  květnu  je  tra-
dičně  zahájen 
projekt  pro  před-
školáky  Adaptace 
předškolního  dí-
těte  na  základní 
školu,  kde  děti 
se  seznamují  se 
základní  školou 
a  taky  si  zkoušejí 
úkoly.  Navštívilo 
nás  taky  diva-
dlo  Leontýnka 

s divadelním představením Jak skřítek Vítek  roztančil celý  les.  
Po dvouleté přestávce  jsme se mohli  taky účastnit 62.  ročníku 
filmového festivalu ve Zlíně. Žáci měli možnost zhlédnout filmy 
–  Tajemství  prášku  neviditelnosti,  Příhody  malého  Františka, 
Majka, Štětináč a  jiné animáčky, Hledá se gengster a Nejlepší 
narozeniny. Žáci mohli navštívit tolik filmů také díky KRPŠ, které 
přispělo žákům na dopravu 5.000,- Kč. 

Červen
ZUŠ Zlín, která má v naší škole pobočku zorganizovala koncert 
žáků, kteří hrají na hudební nástroje. V tomto měsíci nás  ještě 
čeká sportovní dopoledne, školní výlet do BIDY Brno  a návště-
va dopravního hřiště. V úplném závěru školního roku nás čeká 
rozloučení se žáky 5. ročníku, kteří odcházejí do ZŠ Slušovice  
a 1 žákyně na Gymnázium Lesní čtvrť ve Zlíně. 

Školní  rok končí a chtěla bych poděkovat všem pedagogickým  
i nepedagogickým pracovníkům školy, P. Ing. Františku Kuběnovi 
a sestře Bc. Adéli Feitové za jejich obětavou práci s dětmi a po-
přát krásnou slunnou dovolenou a nabrání nových sil do dalšího 
školního roku. 

Závěrem bych chtěla poděkovat členům KRPŠ za spolupráci při 
akcích pro školu a také za sponzorování Mc Donald’s cupu, fil-
mového festivalu a dárků pro žáky 5.ročníku, poděkování patří 
také vedení obce za spolupráci po celý školní rok. Žákům 5. roč-
níku přeji hodně úspěchů v jejich dalším studiu a hodně nových 
kamarádů.

Mgr. Bc. Marta Korytarová, ředitelka školy
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Pozdrav dětem!

Školní rok utekl jak voda a už jsou tu prázdniny!

1.  4.  se  konal  Sběr  železného  odpadu.  Velké  poděkování  pa-
tří  firmě  Partr  za  poskytnutí  vozu,  sponzorský  dar  a  Jendovi  
Tomšů za odvoz. V neposlední řadě vám všem, kteří jste přispěli  
do sběru. Vybrala se krásná částka, díky které můžeme financo-
vat dětem potřeby do školy, např. proplacení slovníků pro páťáky 
na rozloučenou, školní akce apod. Děkujeme!

Na  Smrtnou  neděli  3.4.  jsme  s  dětmi  vzali  u  školy  MAŘENU  
na ramena a vynesli ji na pole, kde jsme ji spálili. 

12.  6.  po dlouhé pauze  se uskutečnil POHÁDKOVÝ LES. Po-
časí vyšlo na jedničku a tak k našim 11 stanovištím doputovalo 
necelých 300dětí! Máme velikou  radost, že akce konečně pro-
běhla. Nechyběl skákací, hrad, malování na obličej a fotokoutek.  

Jsme potěšeni za vaše pozitivní reakce, které jsme si měli mož-
nost přečíst na facebookových stránkách obce. Náš bufet hojně 
využili žízniví a vyhladovělí účastníci akce a uvítali ho i ostatní, 
kteří si přišli k přehradě jen odpočinout nebo vykoupat. 

Na  prvním místě  chceme  poděkovat Obci  Všemina  za  podporu, 
sponzorům Geostav, Greiner, Lados, Ajom, Eurovia a panu Pavlu 
Slavíkovi. Panu Polaštíkovi a panu Martinů za poskytnutí pozem-
ků. 

Svých  stanovišť  se  ochotně  ujaly  složky  TJ  SOKOL,  HASIČI, 
MYSLIVCI, ze Všeminy, které se těší u dětí velké oblibě. Jinak 
tomu nebylo ani letos. Velké díky!

Bez koho by se to neobešlo jsou pohádkové bytosti. Děkujeme 
všem rodinám, mládeži a dětem, že věnovaly své nedělní odpo-
ledne druhým a nebáli se proměnit za Indiánky, Berušku a Ferdu 
Mravence, Mášu a zvířátka, čertíky, Asterixe a Obelixe, Vodníka 
a Rybí paní, Aladina a Jasmínu, Krále a královnu v cíli. Velmi si 
toho vážíme! 

Poslední akce, která KRPŠ v  tomto školním  roce čeká  je spo-
luúčast na Oslavě výročí 60  let TJ SOKOL 25. 6.  kde pro vás 
nachystáme zábavné soutěže. Už teď se na vás moc těšíme! :-) 
Školákům přejeme prázdniny plné radosti, sluníčka a dovádění. 
Paním učitelkám vydařenou dovolenou a ať naberou nových sil 
do nového školního roku! :-)

Za rodiny z KRPŠ Helča Burgetová 
Foto: Václav Kovařík
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Za čtyři roky jsme významně přispěli k rozvoji vzdělávání ve školách

K  rozvoji  vzdělávání  ve  školách  přispívá 
MAS Vizovicko a Slušovicko prostřednic-
tvím  místního  akčního  plánování.  Místní 
akční plány rozvoje vzdělávání, tzv. MAPy, 
jak jsou takové projekty souhrnně označo-
vány, jsou realizovány na území celé Čes-
ké republiky a pro plánování v území jsou 
nepostradatelné.  Na  území  MAS  „akčně 
plánujeme“ již od roku 2016, přičemž nyní 
jsme  ukončili  již  druhý  projekt  s  názvem 
Naše škola – naše radost II, který byl re-
alizován od května 2018 do dubna 2022.
Během těchto čtyř let jsme spolupracovali 
s  řediteli  a  pedagogy  mateřských  a  zá-
kladních škol, pomáhali jim s plánováním 
a  rozvojem  gramotností  a  poodhalovali 
jsme  s  nimi  jejich  silné  a  slabé  stránky, 
problémy  a  plány  do  budoucna.  Tvořili 
jsme strategické dokumenty a akční plá-
ny, které mají přímou spojitost s možností 

čerpat evropské dotace. Setkávali jsme se 
s  pracovními  skupinami  složených  z  pe-
dagogů, zástupců obcí a dalších zájemců.
Za 4 roky jsme pro pedagogy škol naplá-
novali a zrealizovali cca 40 vzdělávacích 
seminářů a workshopů, dvoudenní exkur-
zi na Opavsko, pro děti a žáky mnoho pro-
gramů od Malé technické univerzity, Sdru-
žení D  nebo Etických  dílen  a  pro  rodiče 
několik  seminářů  zaměřené  především  
na  výchovu  a  přípravu  dětí  k  nástupu  
do 1.  třídy. Pořídili  jsme  také  sady  robo-
tických  pomůcek  (ozoboty  a  bee-boty), 
didaktické  pomůcky  (Klokanovy  kapsy  
a Klokanův kufr), které školám dle zájmu 
zapůjčujeme. Do každé školy, která proje-
vila zájem, jsme pořídili sadu metodik Učí-
me se venku, kde učitelé najdou nespočet 
námětů na práci s dětmi v přírodě. Každé 
škole  jsme poskytli  10  tisíc Kč na nákup 
libovolných vzdělávacích pomůcek (v pří-
padě sloučených škol ZŠ a MŠ to bylo 20 
tisíc). 
V závěru projektu jsme připravili pro ško-
ly  také  hru  Kyber  trable,  což  je  obměna 
známé hry Double, která má za cíl přiblížit 
žákům pojmy z oblasti digitálních techno-

Pravděpodobně  nedbalost  stála  dne   
19. května za požárem porostu v areálu  
Activity Parku Hotelu Všemina. 

Díky včasnému zásahu JSDH Všemina, 
JSDH Slušovice,  HZS  Zlín  a  JSDH Vi-
zovice se podařilo požár včas lokalizovat  
a zabránit rozsáhlým škodám.

logií a kybernetické bezpečnosti. Tuto hru 
budeme školám dodatečně distribuovat. 

Poslední velkou akcí bylo uspořádání fes-
tivalu IQ play ve vizovickém Domě kultu-
ry. Během posledního  roku  jsme se  také 
intenzivně  věnovali  přípravě  metodiky, 
webových  stránek  a  aplikací  o  Valašsku 
a místě kde žijeme, které budou moci pe-
dagogové  využívat  při  výuce.  Na  tvorbu 
„Valašska v kostce“,  jak se  tento sborník 
nazývá, přispěl 100 tisíci Kč také Zlínský 
kraj. V posledním roce začaly také vznikat 
edukační  videa  o  tradičních  valašských 
tradicích  a  řemeslech,  které  naleznete 
na Youtube kanále MAS Vizovicko a Slu-
šovicko  nebo  po  zadání  Příběhy  starých 
řemesel.

Požár u přehrady

Dolní obchod  je vozíčkářům   lépe pří-
stupný.  Nové  nájezdy  odstranily  po-
slední bariéru a pomohou snáz překo-
nat obrubník chodníku před prodejnou
Enapo. 

Věříme, že tento prostor budou respek-
tovat  i  zde  parkující  řidiči.  Děkujeme   
za ohleduplnost.

Vlastimil Kolařík

Pomoc vozíčkářům
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Hasiči Všemina

Vážení a milí čtenáři, 

letošní  jaro, díky plně rozvolněným covid opatřením, konečně 
umožnilo  se  vrátit  k  běžnému  fungování  našeho  sboru  a  tak 
jsme  po  2  letech  odkladů  mohli  uspořádat  1.kolo  požárního 
sportu 11. okrsku. Vezměme to ale pěkně popořádku.

Začneme v měsíci dubnu, kdy se naše družstva žáků účastnila 
Dne první pomoci ve Slušovicích v sobotu 23. 4. 22. Naši mla-
dí hasiči měli příležitost se seznámit se zásadami první pomo-
ci, záchranářskou technikou a dalšími zajímavými věcmi. Byly 
zahájeny  intenzivní  tréninky  všech  našich  družstev.  V  dubnu  
a květnu nás pak čekala obvyklá série soutěží požárního spor-
tu.

Pokračovali jsme účastí našeho sboru na tradiční pouti sv. Flo-
riana  na  sv.  Hostýně.  Letos  již 29. pouť hasičských sborů 
proběhla v sobotu 30. 4. 2022 za krásného jarního počasí a za 
hojné účasti  sborů z celé Moravy, ale  i Čech a dalších zemí.  
Po  návratu  z  pouti,  následovala  příprava  a  stavění Májky  
na  farním  hřišti.  Letos  dobře  zabezpečená,  vydržela  po  celý 
květen,  byť  se  opět  nějací  nenechavci  snažili  ji  shodit.  V  so-
boru  28.  5.  2022  jsme  proto mohli  uspořádat Kácení Májky,  
na kterou byli zváni všichni občané. Akce proběhla v příjemné 

odpolední atmosféře na farním hřišti. Připraveno bylo posezení 
s  pohoštěním  pro  všechny  příchozí  zdarma,  které  bylo  zajiš-
těno nákladem obce Všemina. Na místě  je poděkování všem, 
kteří akci připravili a všem, kteří nám přispěli na mladé hasiče.

Po  dvou  letech  odkladů  jsme  mohli  v  sobotu  4.  6.  2022  
na hřišti TJ Sokol uspořádat 1. kolo soutěže požárního sportu  
11. okrsku. Tuto náročnou akci se podařilo organizačně zajistit 
na výbornou a za Všeminu nastoupilo na domácí půdě družstvo 
mužů, družstvo mladších a starších žáků. Týmy zápolily v dis-
ciplínách  štafet  a  požárního  útoku.  Nejlépe  se  umístilo  naše 
družstvo mladších žáků, které ve své kategorii získalo 3. místo! 
Družstvo starších žáků se umístilo na 10. místě. Družstvo mužů 
skončilo na  11.místě díky oběma nedokončeným disciplínám. 
Malou náplastí  je alespoň vůbec nejrychlejší čas  tohoto okrs-
kového kola a  to  čas  levého útoku  -  17,83sec.! Celkově bylo  
na hřišti k vidění 9 družstev mladších žáků, 11 družstev starších 
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žáků, 4 družstva žen a 9 družstev mužů. Konkurence byla vel-
ká a výsledné časy velmi vyrovnané. Všem závodícím hasičům 
gratulujeme a děkujeme za  reprezentaci našeho sboru –  rov-
něž děkujeme vedoucím mládeže a všem, kdo cvičící podporují  
za mnohdy  náročné  organizační  zabezpečení.  Zde  patří  rov-
něž poděkování všem členům sboru a starostovi obce, kteří se 
aktivně zúčastnili na organizaci této náročné akce – děkujeme!

Dne 8. 6. 22 pak proběhla velká brigáda na zbrojnici, kdy byl 
proveden celkový úklid s kontrolou a uložením výzbroje. Pokra-
čují i brigády na hasičském cvičišti Pod Hrádkem - osazení 
panelů pro základnu a terénní úpravy. Vypomáhali jsme rovněž 
KRPŠ Všemina v neděli 12. 6. 22 na Pohádkovém lese, kde 
jsme zajistili jedno stanoviště. Další pohárové soutěže nás če-
kají  až po  závěrce  tohoto  čísla  v  letních měsících,  kompletní 
výsledky proto přineseme v podzimním zpravodaji.  

Zásahová jednotka v uplynulých 3 měsících měla několik výjez-
dů k zásahům: 

•  27. 3. 2022 - Požár lesní porost v horní části obce.
•  19. 5. 2022 - Požár polní porost u Hotelu Všemina.
•  Pokračovaly  práce  na  kompletní  rekonstrukci  a  údržbě 

CAS Tatra.
•  Zajištění  hasičského  aqua-vaku  a  naplnění  vodou  z  vrtu 

pro zásobování okrskové soutěže.
•  Navážení vody občanům, kteří nemají dostatek.
•  Proběhly technické kontroly na ZA Avia a ZA Fiat.
•  Brigádnické hodiny při úklidu na zbrojnici a na Kanadě.

Na hasičské zbrojnici je aktuálně parkovaný ZA Fiat a připrave-
ny ostatní zásahové prostředky. CAS Tatra, CAS Škoda a ZA 
Avia jsou zaparkovány v náhradní garáži v obecních prostorách 
haly „Na Kanadě“. Za podporu Všeminských hasičů v rámci jed-
notky patří velký dík starostovi Obce Všemina a jejím zastupi-
telům. Díky rovněž všem členům zásahovky a členům výboru 
SDH za obětavé nasazení, nezištnou pomoc druhým a pomoc 
při údržbě a správě techniky.

Velkou  kulturní  akcí,  na  kterou  vás  chceme  spolu  TJ  Sokol 
Všemina pozvat, je další ročník Všeminských slavností, který 
proběhne v sobotu 30.7.22 na místním hřišti za podpory Obce 
Všemina. O detailním programu budete  informováni prostřed-
nictvím plakátů, obecního rozhlasu a webových stránek obce. 
Udělejte si čas a dojděte strávit příjemný letní čas, nudit se ur-
čitě nebudete. 

Další akcí pro naše mladé hasiče, jejich rodiče, naše členy, ale 
i pro všechny občany, kteří budou mít zájem, bude Hasičské 
odpoledne, které plánujeme v sobotu 13. 8. 22. Na místním 
hřišti vám mladí hasiči ukáží své dovednosti při požárních úto-
cích a štafetě, a budete si moci prohlédnout kompletní hasičské 
vybavení  a  techniku. Dále  pak  plánujeme  v neděli 21. 8. 22 
slavnostní mši svatou za všechny živé a zemřelé členy sboru 
v našem kostele.

Je před námi prázdninová sezóna,  tímto vám přejeme do  let-
ních  dnů,  abyste  si  užili  krásný  čas  dovolených,  odpočinuli  
si a načerpali čerstvých sil. A když oheň ve volné přírodě, tak  
na bezpečném tábořišti.

Za Všeminské hasiče  
Pavel Šustáček a Alois Gargulák, foto: Václav Kovařík
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V polovině června připravila základní ško-
la na hřišti TJ Sokol Všemina svým žákům 
sportovní program hned na několika sta-
novištích. 

Skákání v pytli, chůze na chůdách, běh či 
kuželky přinášely soutěžícím dětem body, 
které  ve  výsledku  rozhodly  o  těch  nejú-
spěšnějších. 

V každém ročníku byly vyhlášeny a oce-
něny první  tři místa. Dětem se sportovní 
dopoledne moc líbilo.

Gratulujeme nejen vítězům!

Mgr. Lucie Gajdošíková, ZŠ Všemina

Myslivecký spolek Všemina

Vrchol Sobolice 515 m n. m. zdobí od 15. 6. 
nové turistické posezení! 

Obec  Všemina  dodala  dřevo,  TJ  Sokol 
Všemina  pracanty  a  rodina  Šustáčkova 
pozemek. Všem patří velký dík. 

Věříme, že se Vám budou výhledy z této 
lokality  líbit. Časem snad přibudou pose-
zení i na dalších všeminských kopcích.

Těšíme se na viděnou s Vámi třeba právě  
na Sobolici!

TJ Sokol Všemina

Den plný sportovních aktivit měl úspěch

Sobolice se dočkala turistického posezení

Vážení spoluobčané,

s příchodem jara a příjemného počasí se 
museli všichni členové mysliveckého spol-
ku postarat o přidělené krmelce, vyčistit je 
a sanovat. Přikrmování zvěře je teď zamě-
řeno na určené krmeliště. 

26.  března  se  konala  výroční  členská 
schůze  spolku  na  naší  chatě,  kde  jsme 
zhodnotili činnost spolku za uplynulý my-
slivecký  rok,  jak v honitbě,  tak  i v areálu 
chaty. 

S  příchodem  příznivého  počasí  a  pro-
dlužujícím se dnem, se naplno rozběhly 
práce  kolem  výstavby  sociálního  zaří-
zení. Tady je na místě poděkovat všem 
členům,  kteří  přiložili  ruku  k  dílu  a  ná-
pomocni  budou  i  nadále  tak,  abychom 
splnili svůj cíl a stavbu v  letošním roce 
zdárně dokončili.

Od  května  se  naplno  rozběhl  lov  srnců  
a od července taky lov dančí zvěře. Každý 
člen, který má na starosti krmelec, si musí 
zajistit seno na zimní období. 

Všechny občany zveme na tradiční „Čer-
vencovou noc“ s hudbou, na které zahraje 
také  tradiční  kapela  KOSOVCI. Akce  se 
bude konat  16.  července v areálu mysli-
vecké chaty. Pohoštění bude opět zajiště-
no tak, jak jste každý rok zvyklí. 

Druhou  dekádu  tohoto  roku  završíme  
27. srpna akcí „Konec prázdnin po mysli-
vecku“, na kterou jste taky srdečně zváni 
společně s dětmi. 

Závěrem přeji všem členům mysliveckého 
spolku hodně elánu do další práce a pev-
né nervy. Jejich rodinám patří dík za jejich 
trpělivost  a  pochopení  pro  naši  činnost. 
Všem  pak  přeji  hodně  zdraví,  příjemné 

prožití dovolené a dětem krásné prázdniny.

Čala Alois, předseda spolku

Daňkům začíná růst nové paroží. 
Foto: Stanislav Vala



 Zájezd seniorů naší obce Všemina 

Letošní  poznávací  jednodenní  zájezd  seniorů  se  uskutečnil 
v úterý 24. května 2022. Účastníků bylo 36. Program zájezdu, 
poznání Opavska, nám byl nabídnut Cestovní kanceláří Rapant 
s.r.o. Ogranizačně vše zajistila paní Jana Ježíková, členka za-
stupitelstva obce. Zájezdu se  také s námi zúčastnila místosta-
rostka obce, paní Mgr. Bc. Marta Korytarová. Odjezd ze Všemi-
ny v 7.00 hod. Před odjezdem nám všem byla předána výborná  
svačina. Smažený řízek s chlebem, připravený kuchařkami naší 
školy. Děkujeme.  

Přejezd   do   Arboreta   Nový   Dvůr 
u  Stěbořic  na  Opavsku. Následo-
vala hodinová  prohlídka  arboreta, 
které    je    proslulé  svou  expozicí 
Dřeviny  pěti  světadílů,  kterou  tvoří 
přes 7000 druhů rostlin z nejrůzněj-
ších  částí  světa.  Ve  skleníku  jsme 
mohli  obdivovat  tropické  a  subtro-
pické rostliny. Hodinová  procházka 
parkem kolem zámečku Nový Dvůr 
s dešťovou přeháňkou, nám nesta-
čila k prohlédnutí celého rozsáhlého 
i místy krásně kvetoucího  rostlinné-
ho areálu. 

Přejezd  do  města  Opava.  Cestou  shlédnutí  němých  svědků 
minulosti,  vybudované pevnosti  v Miloslovicích, městské   části 
Opavy. Vyslechli  jsme si Pověst o vzniku názvu města Opava. 

„Hádání o páva“. Slovní hříčka vycházející z názvu města Opava 
- O PAV A. V Opavě prohlídkou Horního a Dolního náměstí jsme 
se  seznámili  s  významnými,  historickými  budovami.  Radnice 
s vyhlídkovou radniční věží zvanou Hláska, dochovaná ukázka 
slezské cihlové gotiky Konkatedrála Nanebevzetí Panny Marie, 
kostel svatého Vojtěcha, kaple svatého Kříže, Slezské divadlo, 
Slezská univerzita, Slezské zemské muzeum. Sídlo Zemského 
archivu -  třetí  nejstarší  a  největší  státní  archiv  na  území  ČR. 
Zaujala nás také plastika Špion, stojící na Dolním náměstí. Ple-
chový Špion s  dlouhým nosem připomíná návštěvníkům   mra-
venečníka,  bezhlavého  brontosaura.  Jeho  postavení  asi  před 
osmi lety, vyvolalo protesty. 

Poobědvali jsme v restauraci „u Divokého kance“. Interiér restau-
race byl vyzdoben vycpaninami a motivy z myslivosti. 

Přejezd do Raduně. Prohlídka renesančního zámku, jeho repre-
zentačních prostor šlechtické rodiny - jídelna, salonky,  knihovny 
a soukromé pokoje služebního personálu – komorníka, komor-
né, společnice, guvernantky  starající se o zámecké  děti, pokoj 
dětí. Nahlédli  jsme    také do    hygienických  zařízení. Měli  jsme 
výbornou průvodkyni. Zámek je obklopen rozlehlým  anglickým 
parkem, s četnými rybníky a drobnými stavbami.

Občerstveni  kávou  nebo  čajem  jsme  se  vraceli  do  Všeminy.  
Po celou dobu nám byl průvodcem pan Josef Velešík. Zájezd se 
nám  i přes občasné dešťové přeháňky vydařil. Děkujeme naší 
obci a všem, kteří nám seniorům, tento již desátý poznávací zá-
jezd umožnili a věnovali se nám.

Mgr. Jana Tomšů 
kronikářka obce
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Červen je vrcholný měsíc pro rozvoj včel-
stev,  včely  dosahují  maximálního  počtu 
a  to  cca 50  tisíc  jedinců,  záleží na dané 
síle  jednotlivého  včelstva.  Postupně  se 
bude jejich počet snižovat až na nějakých 
10 tisíc jedinců pro zimní období. Od dru-
hé poloviny  května  jsme se mohli  potkat 
s roji, kdy  již dané včelstvo dosáhlo své-
ho maxima a přirozeně se tak rozmnožilo. 
„Stará“ matka  tak  vylétává  ven  s  polovi-
nou včel a ve včelstvu zůstává nová mla-
dá. Dokonce nás potkal roj o sobotním ve-
selí při všeminské pouti. Včely  letěly nad 
hlavní silnicí a směrovaly k lesu na konci 
naší vesnice. 

Rojový pud postupně odchází v polovině 
měsíce  června.  Včelař  se  samozřejmě 

snaží své vyrojené včely odchytit, ale ně-
kdy ani nejde poznat, že k vyrojení došlo.

Letos  jsme  si  mohli  všimnout  dlouhého 
kvetení  jabloní nebo i  javorů, které trvalo 
snad  14  dnů.  Javory  jsou  hlavním  zdro-
jem  potravy  pro  včely  v  tomto  období. 
Někdo si myslí, že ovocné stromy, ale  to 
tak není. Dokonce javory nabídly i medovi-
covou snůšku. Včely si tak mohly nanosit 
dostatek květového medu pro svůj rozvoj  
a  přebytek  byl  vytočen  včelařem.  Odha-
dem  se  točilo  5-10  kg  květového  medu 
z  jednoho včelstva. Dalším  letošním zjiš-
těním  je  velký  výskyt  mšic,  kdy  neošet-
řené  ovocné  stromy  proti  pochodu  mra-
venců mají  kompletně zlikvidováno horní 
patro listů. To může nasvědčovat tomu, že 
se letos objeví ve větší míře med medovi-
cový, nesprávně označovaný lesní. Hlav-
ním zdrojem této snůšky je v našich pod-
mínkách smrk, případně jedle a modřín.

V  dalších  týdnech  nás  čeká  výměna ma-
tek,  tvorba oddělků. Matky  jsou kupovány  
ze šlechtitelské stanice a je u nich předpo-
klad vyšší kvality, jak mírnosti nebo neroji-
vosti. Potom bude následovat poslední stá-
čení medu a příprava na zimní období, ale 
to již předbíhám. Zatím si užívejme krásné 
letní dny a pohodu ve svých rodinách. 

V. Chovančík

V Doteku ve Vizovicích zrekonstruují kuchyň

Díky podpoře Nadace Divoké husy a širo-
ké  veřejnosti mohou  v  odlehčovací  služ-
bě  Dotek  ve  Vizovicích  zrekonstruovat 
kuchyňskou  linku.  Dobročinný  knihotrh  
a Festivalový dobročinný knihotrh proběhl 
od 24. května do 1. června 2022. Nakoupit 
knihy a podpořit  tak  vizovický Dotek  jste 
mohli  v  Dobročinném  obchůdku  Dotek  
na  Masarykově  náměstí  ve  Vizovicích 
nebo  v  rámci  Filmové  Festivalu  pro  děti 
a  mládež  v  parku  Komenského  ve  Zlí-
ně.  „V  rámci  akce  se  nám  podařilo  pro-

dat  cca  500  ks  knih  a  časopisů.  Cel-
kový  výtěžek  knihotrhů  činí  krásných  
40.320  Kč.“  uvedla  Jarmila  Zatlouka-
lová,  koordinátorka  Dobročinného  ob-
chůdku  Dotek.  Výtěžek  akce  bude 
zdvojnásoben  Nadací  Divoké  husy.  
Na  rekonstrukci  kuchyňské  linky  tak  
v  Doteku  získají  80.640  Kč.  Za  velkou 
podporu  děkujeme  Nadaci  Divoké  husy, 
široké  veřejnosti,  organizaci  knihomilo-
ve.cz  v  čele  s  Igorem  Dostálem  a  také  
62.  Zlín  film  festivalu.  Podpořit  čin-
nost  naší  organizace  můžete  nákupem  
na www.eshopdotek.cz  nebo  v  kamenné 
prodejně na Masarykové náměstí ve Vizo-
vicích.

Včela

Naše  organizace  se  za  určitých  podmí-
nek zapojuje do charitativní  činnosti. Dne  
1.  května  jsme uctili  památku našich ob-
čanů,  obětí  II.  světové  války  položením  
věnce na společný hrob před všeminským 
kostelem a položením kytice u  památníku 
na Oškerových pasekách. 

Dne  4.  června  jsme  konali  zdravotní  do-
hled  ve  Všemině  na  akci  Hasičská  sou-
těž  XI.  okrsku.  Naše  lékárničky  máme 
vybavené a v případě  drobnějších úrazů 
můžeme  občany  ošetřit.  Uskutečňujeme 
návštěvy našich členů s blahopřáním k vý-
znamným výročím.

Vážení  občané,  za  MO  ČČK  Vám  přeji 
příjemné, ve zdraví prožité letní dovolené  
a dětem krásné prázdniny. 

Jana Ježíková, předsedkyně  MO ČČK

MO ČČK

http://ve.cz/
http://www.eshopdotek.cz/


15Všeminský zpravodaj 2/2022

Fotbalové výsledky sezóna 2021/2022, jaro

                                 Muži - IV. třída, skupina A                                                                    Starší přípravka, skupina D (tříkolově)
Kolo Datum Čas/Výsledek Utkání Kolo Datum Čas/Výsledek Utkání
15. neděle 27. 3. 2:0 Lípa - Všemina Bez výsledku

16. pátek 6. 5. 2:0 Všemina - Zádveřice Bez výsledku

17. neděle 10. 4. 2:0 Provodov - Všemina 11. Bez výsledku Volný termín

18. neděle 17. 4. 4:1 Všemina - Neubuz 12. neděle 17. 4. Bez výsledku Všemina - Hvozdná

19. neděle 24. 4. 1:8 Mysločovice B - Všemina 13. pátek 22. 4. Bez výsledku Všemina - Jasenná

20. neděle 1. 5. 3:1 Všemina - Komárov 14. úterý 26. 4. Bez výsledku Lípa - Všemina

21. neděle 8. 5. 3:2 Jaroslavice B - Všemina 15. čtvrtek 19. 5. Bez výsledku Všemina - Slušovice

22. sobota 14. 5. 3:0 kont. Všemina - Veselá B 16. pátek 13. 5. Bez výsledku Veselá - Všemina

23. sobota 21. 5. 0:5 Příluky B - Všemina 17. neděle 22. 5. Bez výsledku Všemina - FC Zlín

24. neděle 29. 5. 4:1 Všemina - Trnava 18. Bez výsledku Volný termín

25. neděle 5. 6. 1:1 Všemina - Lužkovice B 19. čtvrtek 2. 6. Bez výsledku Hvozdná - Všemina

26. neděle 12. 6. 2:1 Racková - Všemina 20. středa 8. 6. Bez výsledku Jasenná - Všemina

14. neděle 19. 6. 17:00 Všemina - Kudlov 21. neděle 19. 6. Bez výsledku Všemina - Lípa

TJ SOKOL

Vážení spoluobčané,

jsem rád, že se vše stihlo a v tomto zpra-
vodaji můžu oznámit, že se rekonstrukce 
budovy vydařila na výbornou a stihla se 
včas.  Pro  návštěvníky  i  samotné  spor-
tovce  se  zázemí  a  prostory  proměnily 
k nepoznání a již první ohlasy široké ve-
řejnosti nesly slova chvály. Dá se říct, že 
tuto opravu dostal místní sokol jako dárek 
k letošnímu 60. výročí od založení. Velký 
dík  patří  zastupitelstvu,  Národní  spor-
tovní  agentuře,  firmě  Tesař  stav  a  vše 
dalším, kteří se  různou měrou zasloužili 
o vytvoření zázemí, které odpovídá sou-
časným trendům. 

Rozhodli jsme se, že letošní výročí osla-
víme v sobotu 25. 6. sportovně. Na hřišti 
se  budou  konat  turnaje  ve  fotbale,  stol-
ním  tenise,  volejbale  a  vše  doplní  zkrá-
cené  pochody  Okolo  Všeminy  a  cesta  
za  pokladem. Součástí  akce  bude  i  tra-
diční zápas Hořansko – Dolansko. Sou-
částí bude i doprovodný program pro děti. 
Samozřejmě  bude  nachystané  bohaté 
občerstvení.  Věříme,  že  si  najdete  čas 
a  zavítáte  do  zrekonstruovaného  areálu  
Pod Čupem. Podrobný program nalezne-
te na plakátu akce a na facebooku TJ.

Fotbalové soutěže se na jaře naplno ro-
zeběhly a výsledky nám udělaly převáž-
ně radost. Jak přípravka, tak i naši muži 
předvádějí  pohledný  fotbal  a  většinou 
odcházejí z bojů vítězně. Muži mají sta-
bilní  sestavu  a  nemají  problém  s  účastí  

na zápasech. V průběhu jarní sezóny do-
šlo ke změně na pozici trenéra u A muž-
stva, kdy po 10 letech ukončil své půso-
bení na  lavičce Pavel Gajdošík. Dovolte 
mi tímto poděkovat za jeho práci, stabili-
zaci sestavy a přivedení řady nových hrá-
čů. KALOSU DÍKY.  Tým byl poté veden 
samotnými hráči, ale postupně odpověd-
nost převzal Petr Gajdošík, kterému tím-
to přejeme pevné nervy a dobré výsledky. 
Do  naší  přípravky  se  začali  hlásit  noví 
hráči  a  hráčky  a  bylo  radostí  sledovat,  
že se někdy místo jednoho zápasu ode-
hrály dva současně hrané zápasy (mlad-

ší, starší). Dostatek hráčů a věk tahounů 
přípravky  nás  vedl  k  tomu,  že  se  příští 
rok budou Pod Čupem působit dvě mlá-
dežnická mužstva. Tento  krok  se  sebou 
přináší vyšší nároky na hráče a  trenéry, 
ale věříme že  je  to krok správným smě-
rem, který pomůže zajistit dostatek hráčů  
do dalších let.

Oddíl  turistiky  vyrazil  na  hrad  Cimburk  
a  rozhlednu Brdo.  I  když  jim počasí  vů-
bec nepřálo vrátili se nadšeni z této loka-
lity poblíž Uherského Hradiště. Teď už se 
plánuje pochod Okolo Všeminy. 
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Tentokrát  se  půjdou  kratší  trasy,  aby  
si návštěvníci užili i další program na hřiš-
ti v rámci oslav. V září se jede na tradiční 
zájezd. Tentokrát vyrazíme na Šumavu.

Volejbalový  oddíl  pravidelně  trénuje 
v hale  v Liptále a někteří  členové navíc 
ještě  jezdí  hrát  do  Neubuze  a  Vsetína. 
Řady volejbalistů a volejbalistek v tomto 
období rozšířily mladší ročníky, které vý-
borně zapadly do kolektivu a tím se ještě 
více rozšířila členská základna.

Stolní tenisté s velkým očekáváním vyhlí-
žejí dokončení rekonstrukce sálu, kde se 
díky  úpravám  vlezou  3  stoly místo  sou-
časných dvou. Navíc bude nové osvětle-
ní a  topení. Vše by mělo být připraveno 
do  výročí,  kdy  se  bude  konat  3.  ročník 
memoriálu Františka Matůška.

Po 3 letech se konečně mohla uskutečnit 
tradiční pouťová zábava, která Pod Čup 
přilákala  kolem  300  návštěvníků,  kteří 
zatančili s kapelou Kosovci.

Již 60 let se Všemině sokol aktivně podílí 
na sportovně kulturní činnosti pro místní 
občany.  Jelikož  jmenovat  všechny  není 
možné,  chtěli  bychom  poděkovat  všem, 
kteří  se  jakkoliv  podíleli  na  jeho  rozvoji  
za uplynulá léta. Do let budoucích přeje-
me sokolu spoustu aktivních členů, zapá-
lené  funkcionáře  a  spokojené  účastníky 
sportovních popř. kulturních akcí. 


